
استخر کشاورزی تعدادی از وحوش 
پارک گلستان را کشت

نیروهای محیط زیس��ت استان گلس��تان هنگام 
گشتزنی در اراضی روس��تای دشت در حاشیه پارک 
ملی گلستان متوجه یک استخر کشاورزی شدند که 
موجب مرگ تع��داد زیادی از وحوش منطقه ش��ده 
بود. به گزارش پایگاه خبری دیده بان محیط زیس��ت 
و حیات وحش ایران، مدی��ر روابط عمومی حفاظت 
محیط زیس��ت گلس��تان در این  باره گفت: براساس 
بازدید ب��ه عمل آمده، ب��ه دلیل ع��دم رعایت نکات 
ایمنی و عدم حصارکشی در اطراف استخر، تعدادی 
از وحوش منطقه به درون استخر افتاده و از بین رفته 
بودند. احمد دباغیان ادامه داد: این حیوانات ش��امل 
تعدادی روباه، ش��غال و گربه جنگلی بودند که پس 
از سقوط به درون اس��تخر توان بیرون آمدن نداشته 
و خفه ش��ده بودند. او گفت: با توجه به این که اراضی 
مذکور در مناطق آزاد حوزه اس��تان خراسان شمالی 
واقع شده است بر همین اساس هماهنگی لازم با اداره 
کل حفاظت محیط زیست این استان به منظور طرح 
شکایت از صاحب اس��تخر مذکور انجام شده است تا 
مالک اس��تخر ضمن پرداخت جریمه خسارت وارده 
به محیط زیست نسبت به حصارکشی اطراف استخر 

اقدام کند. 

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست: 

 تالاب های فراح و هیرمند از 
خشک شدن نجات پیدا کردند

شهروند| رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با 
بیان این که برای احیای همه تالاب های کشور برنامه 
وجود دارد، گفت: احیای آنها در  سال جاری با جدیت 
بیشتری دنبال خواهد شد. به گزارش روابط عمومی 
حفاظت محیط زیست کرمانش��اه، معصومه ابتکار 
در نشستی خبری با اصحاب رس��انه و درباره این که 
سازمان حفاظت محیط زیست چه برنامه هایی برای 
احی��ای تالاب های کش��ور دارد، گف��ت: برنامه های 
متعددی درحال اجرا یا در دست تکمیل است که با 
اجرای آنها می توان به احیای بسیاری از آنها امیدوار 
بود. او ادامه داد: خشکس��الی های  سال 93 خسارات 
زیادی به تالاب های کشور وارد کرد اما بارندگی های 
مناسب اواخر  سال گذش��ته و همچنین اوایل امسال 
توانست به سازمان حفاظت محیط زیست کشور برای 
احیای آنها کمک خوبی کند. ابتکار با اشاره به این که 
تالاب های فراح و هیرمند از خشک شدن نجات پیدا 
کردند و هم اکنون نیز کار آبگیری تالاب هورالعظیم 
خوزستان درحال اجراس��ت، یادآور شد: کار احیای 
دریاچه ارومیه نیز درحال پیگیری است و امیدواریم 
در  سال جاری بتوانیم مشکل آن را حل کنیم. رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست کشور گفت: اقدامات 
خوبی هم برای نجات تالاب پریشان در استان فارس 
درحال انجام اس��ت به گونه ای که تاکن��ون بیش از 
100 حلقه چ��اه غیرمجاز مج��اور آن مس��دود و از 
برداش��ت های غیرمجاز نیز جلوگیری شده است. او، 
اصلاح الگوی کشاورزی، تغییر مدیریت الگوی کشت 
و مشارکت های مردمی را ازجمله راهکارهایی عنوان 
کرد که به وس��یله آنها می توان تالاب ها را از خشک 
شدن نجات داد. ابتکار همچنین درخصوص رودخانه 
قره س��و کرمانش��اه گفت: برای احیای این رودخانه 
باید شورایی نظیر آنچه که در  سال 82 برای کارون و 
زاینده رود تشکیل شد، فعال شود و در این شورا منابع 
آلودگی آب مشخص و برنامه های لازم برای رفع این 
آلودگی انجام گیرد که در این صورت می توان ظرف 
مدت 2 تا 3 سال آینده شاهد بهبود وضع این رودخانه 
بود. او با اشاره به ابلاغ ممنوعیت شکار در کشور طی  
سال گذشته، از ادامه این ممنوعیت در  سال جاری و 
به منظور حفظ گونه های مختلف حیوانات و پرندگان 

خبر داد.
 

تعیین وقت سفارت آمریکا و کانادا 
توسط آژانس های مسافرتی ممنوع شد

صبحان�ه آنلاین| براس��اس بخش��نامه، میراث 
فرهنگی و گردشگری تأکید ش��ده است که تبلیغ و 
انجام اقداماتی چون تعیین وقت سفارت از کشورهای 
اروپایی در داخل کشور و انگلستان و آمریکای شمالی 
در خارج از کشور جهت اخذ ویزا برای مسافران مجاز 
نیس��ت. وجود صدها  هزار ایرانی در خارج از کشور که 
بخش قابل توجهی از آنه��ا دارای اق��وام و خانواده در 
داخل کشورمان هستند، ش��رایطی را فراهم آورده تا 
تعداد قابل توجهی از افراد و ش��رکت ها، جهت ایجاد 
زمینه های لازم برای مسافرت نزدیکان این افراد و نیز 
افرادی که به قصد سیاحت، تجارت یا سایر دلایل قصد 
حضور در کشورهای مختلف جهان را دارند، به فعالیت 
مشغول ش��وند. در این میان، برخی کش��ورها مانند 
آمریکا و کانادا، دارای سفارت در ایران نیستند و افرادی 
که قصد س��فر به این کش��ورها را دارند باید از طریق 
کشورهایی چون ترکیه، دست به این کار بزنند. با توجه 
به شرایط و ضوابط حضور در سفارت کشورهای دیگر، 
عده ای شغل خود را تدارک این شرایط ازجمله تعیین 
وقت سفارت برای مراجعان قرار داده اند که با توجه به 
نیاز مراجعان، درآمد خوبی هم به همراه دارد. اما برخی 
دفاتر و آژانس های مس��افرتی در داخل کش��ور نیز با 
توجه به عدم موفقیت خود در جذب مس��افر یا کسب 
درآمد بیشتر، اقدام به انجام این امور مانند تعیین وقت 
سفارت های خارجی می کنند که این موضوع با هشدار 
جدی س��ازمان میراث فرهنگی و گردشگری همراه 
شده است. براساس بخش��نامه روزهای اخیر اداره کل 
میراث فرهنگی و گردشگری استان تهران به تمامی 
دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگری تأکید شده است 
که تبلیغ و انجام اقداماتی چون تعیین وقت س��فارت 
از کش��ورهای اروپایی در داخل کش��ور و انگلستان و 
آمریکای شمالی در خارج از کشور جهت اخذ ویزا برای 
مسافران مجاز نبوده و در صورت وصول گزارش تخلف، 

جهت اتخاذ تصمیم به کمیسیون فنی ارجاع می شود.

ادامه حاشیه های سریال »درحاشیه«

وزیر بهداشت:  نباید حاشیه سازی کنیم
  قائم مقام نظام پزشکی: سریال، برخی از واقعیت ها را به تصویر کشیده است
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ش�هروند| کش و قوس ها بر س��ر س��ریال طنز 
»درحاشیه« مهران مدیری، ادامه دارد. سازمان نظام 
پزشکی در یک جبهه و صداوسیما و دست اندرکاران 
سریال در جبهه مقابل. هجمه ها آن قدر زیاد شده که 
ماجرای تحریم و توقف سریال و ... هم به میان کشیده 
ش��ده اس��ت. هر روز ماجرای تازه تری رخ می دهد. 
دیروز وزیر بهداش��ت در پایان مراسم معارفه معاون 
آموزشی این وزارتخانه، در جمع خبرنگاران نظرش 
را درباره سریال »در حاش��یه« مهران مدیری اعلام 
ک��رد. او موضع تندی در برابر صداوس��یما نگرفت و 
گفت: »بالاخره سریالی از رسانه ملی پخش می شود 
که مردم آن را تماشا و در مورد آن قضاوت می کنند. 
قرار نیس��ت ما از طرف م��ردم اظهارنظر یا قضاوتی 
کنیم. البته از نظر فاخر بودن یا نبودن در حوزه هنر، 
هنرمندان برجسته و عزیزی در کشور هستند. بنده 
چند قسمت از این س��ریال را قبل از پخش دیدم و 
صحبت ها و نظراتی را به دوستان اعلام کردم اما کسی 

گوش نکرد. البته من از هیچ کس دلخور نیستم.«
هاش��می ادامه داد: » نظر کلی من این اس��ت که 
صداوس��یما یک دانش��گاه اس��ت و باید برای ارتقای 
فرهنگ عمومی تلاش و از سرمایه های ملی صیانت 
کند و به مجموعه هایی که در خدمت مردم هستند، 
حرمت بگذارد. البته هیچ کدام از آنها مقدس نیستند 
و اش��تباهات و اش��کالاتی دارند و از ط��رف دیگر نیز 
به عنوان یک ایرانی باید فکر کنیم که طنز در جامعه 
لازم است و طبیعت طنز این است که اغراق می کند. به 
همین خاطر نمی توانیم انتظار داشته باشیم هم هنر را 
تقویت کنیم و هم طنز داشته باشیم و هم درباره هیچ 
قشری سریالی ساخته نشود. البته علاقه ما این بود که 
همان طوری که دوستان در صداوسیما اعلام کرده اند، 
بیشتر از این مراقبت می شد.« او مخالف حاشیه سازی 
برای این سریال اس��ت: » در هر حال هرچه قضاوت 
مردم بود، ما به آن احت��رام می گذاریم. بنده معتقدم 
خود ما نیز نباید حاشیه سازی کنیم، چراکه کارهای 
مهم تری برای انجام دادن وج��ود دارد و این موضوع 

امری نیست که بخواهیم به آن توجه کنیم.«
اش��اره وزیر بهداش��ت به هیاهویی اس��ت که در 
روزهای گذشته نسبت به پخش این سریال از سوی 
سازمان نظام پزشکی صورت گرفته، تهدید به شکایت 
و تجمع، نوشتن بیانیه و انجام مصاحبه های مختلف 
از سوی مسئولان این سازمان و انجمن های تخصصی 
پزش��کی، همه ب��ر واکنش تند این س��ازمان صحه 
می گذارد. ب��ا وجود صحبت های روز گذش��ته وزیر 
بهداشت، به عنوان بالاترین مقام نظام سلامت و تأکید 
بر جلوگیری از حاشیه سازی از سوی صنف پزشکان، 
نظام پزشکی باز هم اظهارنظر کرد اما این بار با موضع 
نرم تر. نجاتیان، قائم مقام س��ازمان نظام پزشکی به 
»ایلنا«، گفت: »این سریال از نظر محتوایی توهینی 
به گروه خاص به شمار نمی رود، در این سریال برخی 
واقعیت هایی که در بیمارس��تان های ما وجود دارد 
را به تصویر کشیده و ما نمی توانیم این واقعیت ها را 
کتمان کنیم.« با این که سازمان نظام پزشکی خودش 
سردمدار، واکنش های تند و اعتراض های شدید بود 
اما این مسئول تأکید کرد که »جامعه پزشکی باید 
صبر و تحمل بیشتری از خود نشان دهد، مخصوصا 

نس��بت به هنرمندانی که همه از س��ابقه آنها اطلاع 
داریم.«

حالا در کنار این صحبت ها، صداوس��یما به عنوان 
متهم ردیف اول، به داد این سریال رسیده و میزگرد 
مناظره ای برگ��زار کرد. بخش خبری ش��بکه خبر 
عصر دوش��نبه، ش��هرام خرازی ها که روانشناس و 
منتقد فیلم اس��ت را همراه با اصغ��ر نعیمی منتقد 
و نویس��نده، دور یک میز نشاند تا س��ریال طنز »در 
حاش��یه« را بررس��ی کنند. خرازی ها، به واکنش ها 
درباره این سریال، اشاره کرد و واکنش های تند را به 
سطح پایین سواد رسانه ای ارتباط داد. سوادی که به 
گفته او به اندازه ای نیس��ت که با مطرح شدن برخی 
مسائل درباره تعدادی از پزشکان، مردم آن را به تمام 

پزشکان تعمیم دهند. 
او گفت: »در هر صنف و حرف��ه ای، آدم های خوب 
و بد وج��ود دارند و هیچ فردی منکر نمی ش��ود. این 
مسأله ریشه جامعه ش��ناختی دارد و ما ملت چندان 
انتقادپذیری نیس��تیم و در ما نهادینه نشده است.« 
او در جایی هم از پزش��کان به خاط��ر اعتراض به این 
سریال حمایت کرد و گفت: »جایگاه حرفه پزشکی 
نسبت به دیگر حرفه ها بالاتر است، هیچ کس مخالف 
بازنمایی مسائل صنف پزشکان در رسانه نیست، بلکه 
نوع بازنمایی اهمی��ت دارد. موضوع اعتراض برانگیز، 
زمان پخش س��ریال اس��ت. در ح��ال حاضر جامعه 
ظرفیت پخش این س��ریال را ندارد. از  سال گذشته 
طرح تحول نظام سلامت و اعتمادسازی در حال انجام 
است و این سریال به این اعتماد خدشه وارد می کند.«

این روانشناس، هم س��و با انتقادات نظام پزشکی، 
تأکید کرد که: »این س��ریال پزش��کان را ابله نشان 
می دهد و بیمارس��تانی را نش��ان می دهد که روی 
قبرستان بنا ش��ده اس��ت. انواع و اقسام توهین های 

مختلف را نس��بت به صنف روا می دارد. تصویر ارایه 
شده از پزشکان در این س��ریال بسیار واژگون است. 

ریشه این مسائل مشاوره نگرفتن از پزشکان است.«
اصغر نعیمی، منتقد و نویسنده، هم در این جلسه 
صحبت هایی کرد. او گفت: » این اعتراض ها نسبت 
به یک س��ریال طنز در همان س��طح محدود باقی 
می ماند، چون مخاطب عام با هوشمندی و به دور از 
تعصب به برنامه ها نگاه می کند و دریافت طبیعی تری 
از برنامه ها دارد. مخاطب می داند که صحبت از یک 
مسأله نظامی یا شغلی به معنای تعمیم به کل افراد 
مش��غول به آن حرفه نیس��ت.« به اعتق��اد او، برای 
انعکاس اعتراض ها، باید از روش های مدنی تری مثل 
گفت وگو و صحبت اس��تفاده کرد: » مقدس یا برتر 
دانستن یک حرفه باعث می شود که دیگر افراد نتوانند 
وارد مقوله شوخی با آن صنف شوند. همه ما آسیب ها 
و نقاط مثبت را در حرفه پزشکی می شناسیم. آنچه 
در رسانه ها بازتاب داده می شود، بسیار فیلتر می شود 

و اتفاقات تلخی در رابطه با مسائل پزشکی می افتد.«
روز گذشته، صداوس��یما با گفت و گوهای دیگری 
هم سعی در حمایت همه جانبه از پخش این سریال 
داشت. به طوری که جام جم سیما با کیوان کثیریان، 
رئیس انجمن منتقدان گفت و گوی��ی انجام داد که 
در آن ماجرای توهین به پزش��کان رد شد: »من در 
آثاری که در سال های اخیر از تلویزیون پخش شده 
به خصوص سریال »درحاشیه« توهین ندیدم و صد 
در صد اعتراض ها بی اساس بود. معتقدم وزیر بهداشت 
و رئیس س��ازمان نظام پزش��کی به جای اعتراض و 
تکذیب موضوع زیرمیزی، باید بروند مشکل را حل 
کنند.« او معتقد اس��ت که باید ظرفیت خود را برای 
تحمل ش��وخی بالا برد. او با اشاره به این که دوستان 
معترض به اشتباه تصور می کنند که شخصیت های 

سریال نماینده صنف یا قوم خودشان هستند، ادامه 
داد: »هر فردی خودش است و نماینده کل مازندران، 
لرها یا پزشکان نیست. اگر دوستان معترض متوجه 
این موضوع ش��وند، احس��اس توهین نمی کنند.« 
کثیریان، نقطه ضعف های شخصی اصناف را یکی از 
دلایل این اعتراض ها می داند: »شاید نقطه ضعف های 
شخصی صنفی سبب این اعتراض ها می شود. یعنی 
طرف می گوید زیرمیزی در صنف من نیس��ت و اگر 
بگویید هست من را خراب کرده اید. در صورتی که اگر 
وجود دارد باید برون��د آن را رفع کنند و با اعتراض به 
یک سریال مشکل زیرمیزی پزشکان رفع نمی شود.«

 در کنار این موضع صدا و س��یما، برخی نهادهای 
مردمی و دانشجویی هم در مقام دفاع از این سریال 
بر آمدند. یکی از آنها جنبش عدالت خواه دانشجویی 
است. آنها با انتشار نامه ای خطاب به مهران مدیری، از 
او به  دلیل ساخت مجموعه »در حاشیه« و پرداخت 
به مسائل و مشکلات مردمی حوزه سلامت ولو به زبان 

طنز تشکر و تقدیر کردند. 
از س��وی دیگ��ر روابط عموم��ی رس��انه ملی در 
گفت و گو با تعدادی از نمایندگان مجلس ش��ورای 
اسلامی، به حمایت از این سریال پرداخت. عزت الله 
یوس��فیان، نماینده مردم آمل یکی از آنهاس��ت. او 
گفت: »مجموعه موفق »در حاشیه« مهران مدیري 
از س��ریال هاي بس��یار خوب و درواقع بازگوکننده 
درد دل مردم اس��ت و به خوبي توانسته معضلات و 
مشکلات بهداشتي و درماني جامعه ما را با زبان طنز 
مطرح کند.« از سوی دیگر، صفر نعیمي زر، نماینده 
مردم مرزنشین آستارا هم، مجموعه تلویزیوني »در 
حاش��یه« را یک��ی از مجموعه هاي موفق س��ازمان 
صداوسیما در ایام نوروز امسال دانست که مردم از آن 

رضایت داشتند. 

ش�هروند| نشس��ت خبری دیروز ش��هیندخت 
مولاوردی، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری 
که به مناس��بت ش��روع هفته زن برگزار شد، بیشتر 
جایی شد برای پرس��ش درباره ماجرای ورود زنان به 
سالن های ورزشی. او در پاسخ به س��وال های زیادی 
که خبرنگاران در این  باره از او پرس��یدند، گفت که از 
نظرش حضور زنان در ورزش��گاه ها موجب توسعه و 
رونق ورزش می شود: »ورود زنان به سالن های ورزشی 
در دس��تور کار شورای امنیت کش��ور نبوده است، به 

همین دلیل هم این خبر از سوی وزارت کشور تکذیب 
شد اما حضور زنان در ورزشگاه ها منجر به تشویق در 
توسعه ورزش، تأسیس محیط های ورزشی و موجب 

تلطیف این اماکن می شود.« 
او با اش��اره ب��ه این که س��ازوکار حضور زن��ان در 
ورزشگاه ها نباید موجب نگرانی جامعه متدین ایران 
شود، گفت: »می توان با یک نظرسنجی میزان علاقه 
زنان به تماشای مسابقات ورزشی را سنجید؛ همچنین 
لازم به ذکر اس��ت که پرداختن به این موضوع به این 

معنا نیس��ت که هم��ه فعالیت های خ��ود را متوقف 
کرده ایم و به مطالبات دیگر زنان نمی پردازیم.« 

اما اظهارنظرهای دیگر مس��ئولان هم هنوز در این  
باره ادامه دارد. این بار این سردار سعید منتظرالمهدی، 
معاون اجتماعی نیروی انتظامی است که در این  باره 
نظرش را اعلام کرده است. او با بیان این که در موضوع 
حضور زن��ان در اس��تادیوم ها تابع مصوب��ات قانون 
هستیم، گفته است: »حضور خانواده ها در ورزشگاه ها 
تابع یک سری شرایطی است که آن را قانون تصویب 

می کند و ما نیز تابع مصوبات قانون هستیم و آن را اجرا 
می کنیم.« 

از نظ��ر مع��اون اجتماعی ناج��ا، حضور زن��ان در 
اس��تادیوم ها به ویژه اس��تادیوم های فوتبال به صلاح 
نیس��ت اما اگر قانون به نتیجه برس��د، م��ا آن را اجرا 
خواهیم کرد. منتظرالمه��دی با بی��ان این که ما در 
این خصوص نظر خود را داری��م و نظرمان تاثیرگذار 
است، گفته: »اما آنچه که قانون تصویب و ابلاغ کند را 

اجرا خواهیم کرد.« 

روي خط خبرروی میز خبر

 فاز دوم احیای دریاچه ارومیه
 تا پایان فروردین ماه آغاز می شود

ایرنا| مدیر ملی طرح حفاظت از تالاب های ایران 
گفت: »اجرای فاز دوم پروژه احیای دریاچه ارومیه با 
مشارکت مردمی در بحث کشاورزی پایدار با تعیین 
34 روستا به عنوان س��ایت های جدید، تا پایان ماه 

جاری آغاز می شود.«
محس��ن س��لیمانی ادامه داد: »در فاز اول پروژه 
احیای دریاچه ارومیه با مشارکت 41 روستا به عنوان 
سایت انتخاب و کار در آنها آغاز شد و همچنان ادامه 
دارد.« او گفت: »تفاهمنامه ادامه همکاری این پروژه 
با ژاپن در روزهای پایانی  سال 93 بین رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست، سفیر ژاپن در تهران و نماینده 

مقیم سازمان ملل متحد در ایران به امضا رسید.«
سلیمانی یادآوری کرد: »براساس این تفاهمنامه 
ق��رار بود 34 روس��تای دیگر به عنوان س��ایت های 
اجرایی انتخاب ش��وند که این کار انجام شد و از این 
تعداد 12 روستا در بخش های اقماری تالاب و بقیه 
در بخش اصلی واقع ش��ده اند.« او گفت: »در فاز اول 
41 روستا به عنوان سایت انتخاب ش��د و در فاز دوم 
34 روس��تای دیگر به آن اضافه شد که در مجموع 
اکنون 75 روستا به عنوان سایت اجرایی پروژه احیای 
دریاچه ارومیه با مشارکت مردمی در بحث کشاورزی 

پایدار انتخاب و کار در آنها در حال انجام است.«
سلیمانی تأکید کرد: »موضوع کلیدی در احیای 
تالاب ها به ویژه دریاچه ارومیه توسعه پایدار در حوضه 
آبریز تالاب هاست. توسعه ناپایدار مشکلات زیادی 
را در تالاب ها به ویژه حوضه های پایین دس��ت ایجاد 

کرده است.«
 او گف��ت: »از ای��ن رو در پروژه هم��کاری احیای 
دریاچه ارومیه با مشارکت جوامع محلی تلاش شده 
است رویکرد سنتی در کشاورزی به سمت مدیریت 
پایدار و آبیاری صنعتی پیش رود.« سلیمانی ادامه 
داد: »استقرار کشاورزی پایدار، تعیین حقابه دریاچه 
ارومیه و تجربه مشارکت مردم در احیای این حوضه 
آبی آن را به یک پروژه تبدیل کرد که از آن تجربیات 
موفقی به دس��ت آمد.« دولت ژاپن در فاز اول پروژه 
احیای دریاچه ارومیه با مشارکت جوامع محلی مبلغ 
یک میلیارد دلار اختصاص داد و اکنون در فاز دوم نیز 
مبلغ یک میلیون دلار به اجرای این پروژه اختصاص 

داده است.

مدیر کل نظارت بر غذا سازمان غذا و دارو: 

بیماری های ناشی از آب و غذا بالا 
رفته است

ش�هروند| مدیرکل نظ��ارت ب��ر فرآورده های 
غذایی، آرایشی و بهداشتی سازمان غذا و دارو، گفت: 
»دستکاری نامناسب غذا که در کشورهای در حال 
توسعه شایع است، بیماری های ناشی از آب و غذا را 
افزایش داده است.« هدایت حسینی که به مناسبت 
روز جهانی بهداشت با ش��عار »ایمنی غذا؛ از مزرعه 
تا س��فره«، صحبت می کرد، افزود: »سلامت انسان 
و تغذیه س��الم نتیجه مورد انتظار از یک سیس��تم 

یکپارچه غذایی است.«
 به گفته او، رویکرد یکپارچه به این سیس��تم در 
زمینه تحقیق و توسعه سلامت انسان، با توجه کافی 
به مسائل زیست محیطی فواید بسیار زیادی نسبت به 
رویکردهای یک جانب��ه دارد، جدا از این که آیا هدف 
سلامت انس��ان، بهبود تغذیه، بهبود سیستم غذا یا 

مدیریت پایدار باشد.
حسینی ادامه داد: »رویکرد سیستمی غذا موجب 
می شود بیشتر عوامل پیچیده مرتبط که در رسیدن 
غذاهای س��الم از مزرعه تا س��فره دخیل هستند، 
همراه با نقش آنها در س��لامت در نظر گرفته شوند. 
سیس��تم های غذا ش��امل درون داده ها، فرآیندها و 
ساختارهای ضروری در تولید، آماده سازی، فرآوری 

و توزیع غذا هستند.«

خبر

ش�هروند| رئی��س کمیس��یون س��لامت، 
محیط زیست و خدمات شهری شورای شهر تهران 
با قرائت متن قانون و اس��تناد به بخشنامه بودجه 
 سال 94 شهرداری های کشور، گفت: اختصاص 
بودجه به فرمانداری و وزارت کشور برای انتخابات 

ممنوع است.
رحمت الله حافظی در جلسه علنی دیروز شورای 
شهر تهران، در بررسی اعتراض فرمانداری تهران به 
متن مصوبه بودجه سال 1394 شهرداری تهران 
در مخالفت با تصویب 5 میلی��ارد تومان اعتبار به 
فرمانداری برای برگزاری انتخاب��ات، اظهار کرد: 
بخش نامه ای تحت عنوان »ضوابط تهیه و تنظیم 
بودجه  سال 94 شهرداری کشور« توسط وزارت 
کشور به استانداران در تاریخ 26 آبان ماه  سال 93 

ابلاغ شده است.
او ادامه داد: مطلع نیستم که این بخشنامه برای 
رؤسای شوراها ارسال ش��ده یا نه، اما اگر این کار 
صورت نگرفته باشد جای گله است، اما اگر ارسال 
شده باشد س��وال این جاس��ت که چرا در اختیار 
اعضای شورا قرار نگرفته تا بدانیم بودجه شهرداری 

در چه چارچوبی باید تنظیم شود.

رئیس کمیس��یون س��لامت، محیط زیست و 
خدمات شهری ش��ورای ش��هر تهران با اشاره به 
بخش سیاست های اجرایی این بخشنامه، تصریح 
کرد: در بخش سیاست های اجرایی این بخشنامه 
در بند4 قید ش��ده اس��ت »ممنوعیت پرداخت 
هرگونه اعتبار از اعتبارات ش��هرداری به دستگاه 
اجرایی« با اس��تناد به این بند ما مجوز پرداخت 
این بودجه را نداری��م. حافظی ادامه داد: قانونگذار 
در بند »ز« ماده 174 قانون برنامه 5 ساله توسعه 
اشاره کرده، پیش بینی هرگونه اعتبار و پرداخت 
آن به سایر دستگاه های اجرایی توسط شهرداری 
و شوراها ممنوع است. همچنین در ضوابط تنظیم 
بودجه به این بند قانونی نیز اش��اره ش��ده است. 
بنابراین ما مجوز هرگونه کمک ب��ه فرمانداری و 
وزارت کشور برای برگزاری انتخابات را نداریم به 

همین دلیل پیشنهاد حذف این کمک را دارم.
او درخصوص تبصره 23 با اشاره به این که باید 
تعیین ردیف شود؛ خاطرنشان کرد: در بند ششم 
اعتراض فرمانداری اشاره شده که اختیار شهردار 
نباید از اختیار وزیران بیشتر شود اما ما در پاسخ به 

قانون قدیمی تری استناد می کنیم.

رحمت الله حافظی: 
اختصاص بودجه به فرمانداری و وزارت کشور برای انتخابات ممنوع است
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